
Jesenné Stretnutie KVTS – účastníkov ZhC – 15. ročník – Kysucké Nové Mesto, 17.11. 2015 
 

Areál vynovenej Základnej Umeleckej Školy (ZUŠ) v Kysuckom Novom Meste „hostil“ takmer 100 členov komunity vysokohorských 
turistov – účastníkov zahraničných ciest charakteru VhT (ZhC)  voľne združených v Klube Vysokohorských Turistov Slovenska,(KVTS) 
vytvorenom ako vnútroorganizačná zložka Trenčianskeho Vysokohorského Turistického Klubu (TVTK), ktoré už viac než 40 rokov 
pripravuje Maroš Petrinec (inštruktor VhT) a predseda TVTK Trenčín.  

V netypicky teplom ale hmlistom počasí, sme v útulných priestoroch ZUŠ (vďaka pochopeniu jeho vedenia, za čo úprimne 
ďakujeme), našli ideálne prostredie a zázemie pre tradičné „Jesenné Stretnutie KVTS“.(JeS).  Spoluorganizátorom JeS bol Kysucký 
Vysokohorský Klub (KVK), ktorý sa ochotne, vďaka jeho predsedovi, Jánovi Rajtekovi, na spoluprácu podujal, a zabezpečil priestory, 
potrebnú techniku, ale i členov KVK na .potrebnú „výpomoc“   

Ešte pred otvorením JeS sa vo vstupnom priestore „registrácie“ účastníkov JeS, podarilo „ochotným rukám“ na pripravené panely 
upevniť 76 fotografií vyhotovené účastníkmi  tohtoročných ZhC, ktoré zaslali na „súťažnú výstavu“ Horskej Dokumentárnej Amaterskej 
Fotografie (HoDAF), usporiadanú ako súčasť JeS od roku 2006, ako i „víťazné“ fotografie z predchádzajúcich „výstav“..  

Po registácií účastníkov JeS a prevzatí si registračného a hlasovacieho lístka a INFOrmačníka KVTS č. 29 a 30  boli „nasmerovaní“ 
dalej  do priestorov, kde boli panely dokumentujúce činnosť KVK a tiež zriadený improvizovaný „bufet“ s kávou a čajom a bohato dotovaný 
koláčikmi a zákuskami manželkami a dcérami členov KVK a našich prívržencov a priateľov. V tomto priestore sa konali debaty 
a spomínanie na spoločne prežité počas ZhC, čo je asi najpodstatnejšou súčasťou JeS. Mali sme možnosť pozrieť si fotoknihy 
dokumentujúce pestrú a bohatú činnosť KVTK. B. Podpleský vystavil svoju zbierku odznakov vyrobených pre Zrazy VhT a i zbierku 
plagátov ku Zrazu VhT. Blíži sa totiž už 50. ročník Zrazu VhT, a tak je vhodné sa na túto udalosť nachystať. 

O 9:30  Rajtek, privítal účastníkov JeS a pripomenul že na Kysuciach sme sa už „stretli“ pred 10 rokmi (v Kysuckom Lieskovci) 
a stručne sa zmienil i o histórií a činnosti KVK, a odovzdal slovo M. Petrincovi, ktorý JeS oficiálne otvoril a oboznámil s programom. 

Podľa štandardnej programovej štruktúry JeS nasledovala prezentácia „VITAJTE U NÁS“, v ktorej nám na fotografiach premietli 
zaujímavosti a krásy Kysúc a potom i z činnosti KVK. Fotozábery boli popísané textami a doplnené hudobným podfarbením.  

M. Petrinec následne predstavil základnú informáciu (ZIN) o PONUKe ZhC na r. 2016 (sú iba 3), a ústne priblížil ich hlavné ciele 
s tým, že o ich uskutočnení sa rozhodne až na základe zosumarizovania Prihlášok na ZhC (termín 4.4.2015) Pripomenul, že je podstatná 
zmena v tom, že sa nebude podávať Predbežná prihláška, ale priamo Prihláška (záväzná), ktorú si bude možno stiahnúť z „našej“ stránky 
www.kvts.szm.sk. Akceptovanie Prihlášky bude podmienené uhradením „prihlasovacieho poplatku“.. ZIN 2016 je uverejnená 
v INFOrmačníku č. 30. 

Hneď na to podal informáciu o „súťažnej výstave fotografií“, na ktorú mal možnosť každý účastník ZhC 2015 zaslať prvýkrát až dve 
fotografie - organizátor minimálne jednu aj vystavil. Ucelený materiál o „FOTOVÝSTAVE“ je v INFOrmačníku č. 29. 

S priebehom časovo prvej ZhC 2015 RUMUNSKÉ KARPATY oboznámil prostredníctvom obrázkov (J. Horňáka i Ľ.Kormaňákove) 
a M. Belhadja) priamo Malek. Priblížil výstupy na najvyššie vrcholy pohorí TARCU, RETEZAT, PAERING, BUCEGI a FAGARAŠ, ktoré sa 
(i vďaka priaznivému počasiu) zrealizovali. 

Časovo druhou ZhC uskutočnenou v r. 2015 bola ZhC s názvom RATIKON-SILVRETTA-WILDSPITZE ktorú obrazkami (svojimi i 
doplnenými od J.Taranu a M.Naďa) a komentárom „odprezentovala“ Majka Fábryová . Priblížila výstupy na Wildspite (najvyšší vrchol 
Tirolska), Nafkop-TOP vrchol FL, na Schesaplanu (TOP vrchol Ratikonu), Krimlské vodopády, a zaistené cesty Dachsteinu. 

Po obednej prestávke sa odovzdávali odznaky a medaily AVEK tým, ktorí vyznačili splnené podmienky v Záznamníku AVEK a včas 
zaslali Záznamník. Je potešiteľné, že nastal „boom“ v záujme o získanie odznaku AVEK.  

Tému každoročnej RETROspomienka na ZhC s pred viac než 10 rokov si vybral Miro Toman ozaj značne časovo vzdialenú – 
ALPSKÉ ŠTVORTISÍCOVKY 1994. Pracne naskenované a farebne upravené „ujdené“ diapozitívy nám premietol aj dávnejšie 
pripraveným hudobným a sprievodným slovom nahraným ešte na mg. kazetu, teda ozaj pravé a dokonalé  „retro“. 

Ostatnú ZhC konanú v 2015 KARWENDEL-WETERSTEIN-HOHE TAUERN namiesto neprítomnej Ľ. Kormaňákovej (zaslala mu ju 
však) predviedol jej účastník M. Belhadj. Spomenul problémy s autobusom na začiatku cesty pri Mondsee, prečo sa nepodaril výstup na 
Birkarspite, prečo na Zugspitze vystúpili z rakúskej strany, čo ich odradilo od dokončenia výstupu na Grosvenediger, ako i o úspešnom 
výstupe na Grossglockner, ktorý väčšina zvládla za jeden (!) deň. Zmienil sa i o absolvovaní ferat v Hohe Wand. 

Na spestrenie a oživenie programu ako i na prípadnú inšpiráciu bola i teraz zaradená prezentácia „Naši na VhT v exotických 
krajinách“. Bola ponúknutá príležitosť vystúpiť s prezentáciou z treku v Patagónií, ktorý vykonali J.Doležal, V. Murček, A. Dudášová a J. 
Krchnavý vo februári 2015. Množstvo zaujímavých, pekných obrázkov svojim i poučným komentárom doplnil J. Krchnavý.. Pretože ešte 
nebola známe vysledky z fotosúťaže, operatívne sa rozšíril program o prezentáciu „Trek na Kanároch“ (M. Belhad a D. Kuchariková). 

Účastníci JeS odovdali na svojich RHL najviac „hlasov“ fotografí s názvom „Duch rumunských hôr“, ktorú zaslala E. Slobodová, 
druhý najvyšší počet hlasov získali až dve fotografie, losom sme z nich určili, že knihu dostane J. Horňák za fotografiu „Grossglockner 3“. 
Tretia v ankete skončila fotografia J. Taranu „Naafkop – TOP vrchol Lichtenštajnska. 

Potvrdilo sa, že nie obrázky (tých je na internete bohato a i v lepšej kvalite), ale sprievodné „živé“ slovo je rozhodujúce, 
a prezentujúci by si to mal už pri príprave prezentácie uvedomiť a stále na to myslieť. 

Záver JeS patril predsedovi TVTK Trenčín a Hlavnému koordinátorovi KVTS M. Petrincovi, ktorý poďakoval „domácim“ za 
vynikajúce zabezpečenie JeS, vytvorenie dobrej atmosféry a obdivuhodnej pohostinnosti. Dokonca zaznela i živá hudba na klavíri, ktorá 
inšpirovala niektorých (na záver) aj k spevu. J. Rajtek odovzdal M. Petrincovi na pamiatku z kysuckého kameňa zhotovený symbolický 
vrch s emblémami oboch ich turistických klubov. Osobne mňa potešila účasť „pamätníkov“, ako Jarko Žák, Juraj Dlábik, Ivan Boršč, Edo 
Palanský, Janko Hríbik, Laco Harmatha, ako i „stálice“ ZhC a i JeS, Bohuša Lovicha a Jožka Vajčnera, alias Kremienka. Okolnosti 
bohužiaľ nedovolili zúčastniť sa Mariánovi Veselému a Václavovi Kubicovi, ktorý mi v začiatkoch organizovania ZhC značne pomáhali 

Po ukončení JeS sa vďaka obetavosti „domácich“ spoluorganizátorov podarilo priestory uviesť do pôvodného stavu, takže sa všetko 
skončilo tak, ako sme sa zaviazali.  

A kde sa stretneme o rok ??? Možno niekde v Turci (Mošovce, alebo opäť Vrútky?; alebo v Pov. Bystrici ? Zazneli (v kuloároch) 
hlasy, že by to zase mohlo byť opäť tu, v Kysuckom Novom Meste. Aj to o niečom svedčí....■mpc.  

  .  
 

 


